
Současná doba je hektická, informačně 
nepřehledná, psychicky náročná, 
jedním slovem - těžká. Přesto se 
nabízí otázka: A kdy nebyla těžká 
doba? Tak nějak se zapomíná na dobu 
našich pradědečků odcházejících do 
první války, dobu prarodičů žijících 
za první republiky s její hospodářskou 
krizí, dobu druhé války s konfidenty a 
gestapem, padesátá léta komunistických 
lágrů, šedesáté roky s ruskými okupanty, 
sedmdesáté roky normalizačního období 
a nakonec třeba i divoké „devadesátky“.
Už v době před covidem mnozí lidé 
selským rozumem uvažující říkali, že 
blahobyt, jaký většina lidí v našem 
státě nikdy nezažívala jednou musí 
skončit. Druhá otázka: Je konec 
blahobytu to, že nepojedeme každý 
rok k moři nebo do Alp na lyže? Je 
konec blahobytu to, že v Kauflandu 
nakoupíme za stejné peníze jako 
před rokem o kilo banánů míň? 
A další otázka: Zkusili jste někdy 
týden vypínat zprávy v televizi nebo 
na internetu? Vyrazili jste v poslední 

době do přírody a mlčky se procházeli 
po krajině? Zkusili jste si někdy 
v podvečer sednout na lavičku pod 
stromem, za deště k oknu, do lavice 
v tichém prázdném kostele….? A 
když se vám toto podařilo, zažili jste 
chvíle pokoje v srdci a míru v duši….? 
Svět kolem nás nemůžeme vlastní silou 
změnit. Změnit můžeme – chceme-li 
- pouze sebe. A to se těžko dá 

uskutečnit v bázni, trpkosti, zlobě...to 
se dá uskutečnit v pokoře, lásce a 
radosti. Toto je poselství Velikonoc, 
poselství pro život – buďme pokorní 
k tomu, co nemůžeme změnit, buďme 
laskaví ke všem lidem, rozdávejme 
kolem sebe úsměv. Poslední otázka: 
Že se to vždycky nepodaří? Nevadí, i 
pokus se počítá. Pokojné a radostné 
Velikonoce vám přejeme z radnice!
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Obecní zastupitelstvo se v letošním 
roce už třikrát sešlo, aby řešilo běžné 
záležitosti i problémy, které přicházejí 
na „radniční stůl“, ale zejména proto, 
aby připravilo a schválilo rozpočet 
obce na letošní rok. Obecní rozpočet na 
rok 2023 je navržen jako schodkový. 
Daňové příjmy byly stanoveny dle 
daňové kalkulačky SMS ČR, která 
předpokládá nepatrné navýšení 
příjmů. Přesto návrh počítá s nižší 

částkou kvůli ekonomické nejistotě 
způsobené válkou na Ukrajině a 
s ní související energetickou krizí.
Nedaňové příjmy obce jsou rovněž 
mírně navýšené. Důvodem je 
rozhodnutí zastupitelstva využít 
zákonné i smlouvou ujednané možnosti 
úpravy nájemného v bytových i 
nebytových prostorách a také úprava 
ceníku nájemného a služeb na 
hřbitově, kde byly ceny dlouhodobě 

podhodnoceny. Nestandardním příjmem 
je rovněž platba krajského úřadu za 
ubytování uprchlíků v budově č.p. 81, 
která do značné míry sanuje náklady 
spojené s provozem této budovy.
Rozpočet na rok 2023 tedy počítá 
s příjmy ve výši 34 608 000,- Kč, 
s výdaji v objemu 40 031 000,- Kč, 
rozdíl bude vyrovnán ze zůstatku 
finančních prostředků na účtu obce 
z roku 2022.     Pokračování na straně 2
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Velikonoční zamyšlení

Jednou z prvních letošních jarních akcí bylo Vynášání Morany
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Výdaje obce nadále ovlivňují splátky 
patnácti a sedmi milionového 
úvěru, který si obec vzala na opravy 
komunikací po vybudování kanalizace, 
výstavbu dešťové kanalizace na 
Suláčově a na Podevsí a pak také na 
rekonstrukce prostor v základní škole 
na mateřskou školu.
V roce 2022 jsme spolu s městem 
Vsetínem a  obcemi  Hornolidečska 
na komoditní burze Kladno vybírali 
dodavatele  plynu a el. energie 
pro obecní budovy a budovy ŽS 
a MŠ. V nepřehledném prostředí 
energetického trhu, byl pro rok 2023 
zajištěn nákup energií za spotové 
ceny, když stát obcím garantuje 
ceny „zastropované“. Dodavatelem 
plynu je opět Pražská plynárenská 
a.s., dodavatelem el. energie je 
společnost EP ENERGY TRADING, 
a.s. Třebaže se objevují informace o 
postupném klesání, rozpočet počítá 
s nárůstem cen za energie až ve výši 
2.500 tis. Kč, což je částka, za která 
by se za normální situace mohla 
investovat třeba do oprav komunikací. 
Bohužel podobně se vyvíjí i 
situace v odpadovém hospodářství. 
Dodavatelská firma TS Vsetín hned 
na začátku roku oznámila, že je nucená 
využít smluvního ujednání o navýšení 
ceny v případě překročení 5% roční 
inflace a zvýšila cenu svých služeb 
o 15 %, - úroveň inflace vyhlášenou 
MF za ČSÚ za rok 2022. Protože už 
v roce 2022 bylo financování našeho 
odpadového hospodářství ve ztrátě 300 
tis. Kč, je možné, že po vyhodnocení 
letoška budeme nuceni pro rok příští 
poplatek za odpady navýšit.
Kde se tedy v letošním roce 2023 
budou „utrácet“ peníze? V krátkém 
komentáři uvedeme nejdůležitější 
oblasti, kam plynou obecní finance:
Obecní lesy: Po loňském roce, kdy 
jsme na základě dražby „na stojato“ 
vytěžili větší plochy, se letos budeme 
kromě nahodilé těžby věnovat 
běžné pěstební činnosti – výsadbě, 
dosazování, výsekům apod.
Silniční a dopravní záležitosti: 
v současné době už je rozjednaná 

zakázka na vybudování příčného 
odvodnění v křižovatce naproti 
pomníku a opravu příčného odvodnění 
na komunikaci k Juřicům „na kopeček“. 
Jelikož ani v letošním roce nedojde 
ke „splatnění“ pozemkových úprav 
a nebudeme mít vyřešeny potřebné 

majetkoprávní záležitosti, provedeme 
na komunikaci ve Veřečném opět pouze 
lokální vysprávky výtluků, ale v o něco 
větším rozsahu než v minulosti.
Podaří-li se zajistit dodavatele a také 
„rozumnou“ cenu, dojde k opravě 
chodníku u hlavní cesty u křížku 
v Hořansku. Projednáme také možnost 
osazení zpomalovacích prahů na 
cyklotrase na „Závodí“, abychom 
předcházeli kolizním situacím při 
provozu automobilů, cyklistů a pěších. 
Klasickou položkou v rozpočtu je i 
příspěvek Zlínskému kraji ve výši 
100,- Kč/občana/ rok. Velmi složitým a 
náročným  rozhodováním s intenzivní 
diskuzí prošel rozpracovaný projekt 
„Revitalizace prostranství před základní 
školou - pracovně točna BUS u ZŠ. Na 
straně jedné nabízel možnost navedení 
BUS spojů z Valašských Klobouků do 
centra obce a také možnost výstupu dětí 
z Lužné, Prlova a Pozděchova blíže u 
školy, na straně druhé by při průjezdu 
až 107 autobusů denně nepopíratelně 
docházelo ke komplikacím při 
odbočování a výjezdech na silnici 
I/57 i při jejich výjezdu na obecní 
komunikaci k bytovkám. Stejně tak by 
se zvýšila zátěž hlukem a zplodinami 

v těsné blízkosti mimoškolního 
pavilonu s jídelnou, mateřskou školou 
a obecními byty. Výše uvedené pro i 
proti vedly zastupitele ke konečnému 
rozhodnutí projekt ukončit s vědomím 
ztráty již zde proinvestovaných 
prostředků. 

Úpravy drobných vodních toků: 
V souvislosti s opravou vodovodního 
řádu v ulici za kulturním domem 
(o akci je samostatný článek) 
zvažujeme opravu propustku potůčku 
v komunikaci mezi č.p. 291 a 292.
Provoz základní a mateřské školy: 
Letošní náklady v základní škole 
narostou zejména o částky za energie.
Další položka, se kterou rozpočet 
počítá jsou náklady na postupnou 
rekonstrukci elektrických rozvodů 
v jednotlivých třídách. V současné 
době je rozpracovaná projektová 
dokumentace a jednáme o výběru 
vhodné a dosažitelné dotace na 
potřebné rekonstrukční práce. Dalším 
výhledovým záměrem je rekonstrukce 
střechy nad hlavním školním 
pavilonem. Také zde probíhá projektová 
příprava se zaměřením na možnost 
osazení fotovoltaických panelů. Ještě 
v loňském roce se tato varianta jevila 
jako velmi výhodná, v současné době 
se kolem této problematiky vynořují 
otazníky o možnosti napojení na 
přenosovou síť, o sdílené energii apod. 
Těmito otázkami se bude v průběhu 
roku zabývat technická komise obce.

Pokračování na straně 3
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Plánovaná točna autobusů před základní školou se nakonec realizovat nebude
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Zastupitelstvo již schválilo využití staré 
budovy MŠ č.p. 81 pro krátkodobé 
navýšení kapacity MŠ – zřízení jedné 
třídy. Poté, co se přestěhují stávající 
ubytovaní ukrajinští uprchlíci, začnou  
intenzivní  práce na drobných úpravách 
v interiéru budovy, abychom získali 
schválení provozu od krajské Hygieny  
a následně mohli prostory u krajského 
úřadu zaregistrovat pro provoz školky.
Činnost sociální, sportovní a kulturní 
komise:  Naši předsedové komisí se 
svými spolupracovníky úspěšně zahájili 
činnost už brzy po komunálních volbách, 
k tradičním akcím přibyly i nové. O nich 
a dalších záměrech komisí se dočtete 
v dalších článcích Zpravodaje. Na těchto 
položkách rozpočtu zastupitelstvo již 
tradičně schválilo veřejnou finanční 
podporu místním spolkům, letos také 
nově vznikajícímu skautskému hnutí 
v naší obci.
Obecní budovy: Přes zmíněnou nejistou 
situaci v oblasti energií předpokládající 
zvýšené náklady na provoz budov, 
chceme v letošním roce investovat 
peníze nejen do běžné údržby, ale také 
např. do nátěrů střech kulturního domu a 
domu služeb i na „dotační“ nákup židlí a 
stolů do sálu KD (s finanční spoluúčastí 
obce).
Po proběhlém jednání v areálu 
„tanečního kola“ se zástupci obce a 
TJ Sokol dohodli, že bude probíhat 
příprava projektové dokumentace 
na zastřešení zpevněné plochy před 
budovou šaten a bude zadáno 
vypracování studie využití celého 
areálu pro sportovní a kulturní akce.

Veřejné osvětlení: Ještě na přelomu 
roku mnohé obce zvažovaly nebo 
přímo vypínaly veřejné osvětlené po 
půlnoci a podobně uvažovala i Valašská 
Polanka. Zejména z důvodu zajištění 
bezpečnosti provozu a majetků 
občanů k tomu kroku nedošlo a snad 
ani nebude muset dojít. V současné 
době agentura RPA ve spolupráci 
s fy Sunritec zpracovává podklady 
pro žádost o dotaci na rekonstrukci 
veřejného osvětlení. Podaří-li se vše 
zúřadovat, budeme realizovat výměnu 
stávajících starých svítidel veřejného 
osvětlení, čímž by došlo k nemalé 
energetické úspoře.
Hřbitov: V roce 2022 byla 
dokončena a obci předána projektová 
dokumentace, která řeší rekonstrukci 
oplocení, zpevněných ploch, zeleně, 
osvětlení i rozvodu vodovodu na 
našem obecním hřbitově. Možnost 
podání žádosti o dotaci  v současnosti 
prověřují naši manažeři z SOH.
Odpadové hospodářství: Jak již 
bylo zmíněno, výše letošní rok 
došlo k navýšení plateb za svoz a 
skládkování odpadů o 15,1% , inflace 
za loňský rok. Svoje ceny navýšil 
i sběrný dvůr firmy Sběratelství. 
V současnosti probíhá příprava na 
výběrové řízení na dodavatele svozové 
firmy, neboť na koci roku uplyne 
4leté období smlouvy s TS Vsetín. 
Ke společnému výběru dodavatelské 
firmy se chystá 11 obcí Hornolidečska, 
když Lačnov, Val. Příkazy, Študlov a 
Střelná budou dodavatele vybírat 
samostatně.  V zadávací dokumentaci 
pro výběrové řízení na dodavatelskou 

firmu se nově objevuje požadavek 
na vozidla, která budou vybavena 
zařízeními na vážení odebraných 
odpadů a snímači na čipy (nebo QR 
kódy), kterými by v budoucnu měly 
být vybaveny především popelnice. 
Obce, včetně Valašské Polanky 
totiž zvažují pořízení základního 
evidenčního systému, který prokáže, 
kolik která domácnost odevzdává 
netříděného domovního odpadu 
(samozřejmě s přihlédnutím k počtu 
osob). Získaná data, budou moci 
být využity k vytvoření motivačního 
systému pro lepší třídění odpadů.
Požární ochrana: Rozpočet 
počítá s finančním zabezpečením 
běžné činnosti požární jednotky a 
příspěvkem na činnost hasičského 
spolku. Po jednání s členy JSDH 
v čele s velitelem jednotky a starostou 
SDH zastupitelstvo rozhodlo, že 
obec v letošním roce zakoupí terénní 
vozidlo, které při zásazích jednotky 
nahradí stávající dopravní 20 let 
starý automobil Ford Tranzit. Terénní 
vozidlo zvýší akceschopnost jednotky 
v nedostupných terénech, kam bývá 
v rámci IZS ZK operačním řízením 
povolávána. Obec současně podala 
žádost o dotaci z prostředků Zlínského 
kraje na pořízení a vybavení tohoto 
vozidla. Tolik stručně o letošních 
záměrech obecního zastupitelstva, 
které je samozřejmě připraveno i 
v průběhu roku reagovat na nové 
podněty a okolnosti a řešit je ke 
prospěchu a spokojenosti občanů 
Valašské Polanky. 

Starosta Jan Kozubík
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Jak už jste si asi všimli, od 1. března 
2023 probíhají ve Valašské Polance 
stavební práce na stavbě „Obnova 
přívodního řádu VDS Ústí – ČS 
Lužná“. 
V měsících březen, duben a 
květen budou probíhat stavební 
práce v úseku od začátku obce u 
cyklostezky z Lužné po přemostění 
přes řeku Senici u domu č.p. 185. 
Od měsíce května začne pokládka 
náhradního zásobování (PE potrubí 

DU 200) podél řeky Senice, v úseku 
od domu č.p. 185 po začátek obce u 
přemostění přes řeku Senici, státní 
silnice I/57 Vsetín-Horní Lideč. 
V následujících měsících červen, 
červenec, srpen budou probíhat 
stavební práce v tomto úseku. 
Upozorňujeme občany na zvýšený 
pohyb stavební techniky v obci 
Valašská Polanka a děkujeme za 
pochopení i opatrnost. Za VHS 
Javornik.cz, s.r.o. František Zalubil

Obnova přívodního řádu vodovodu StanovniceNezaměstnanost
Obec                          Podíl nez. v %
Lužná 3,47
Valašská Polanka             3,82
Seninka  3,50
Leskovec 3,70
Lidečko                                         3,10
Ústí                                                1,70
Prlov                                              4,97
Pozděchov                                     3,01
Vsetín                                            4,55
Francova Lhota                             2,73
Horní Lideč                                   2,55
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V současné době probíhá rozsáhlá 
aktualizace projektu, spočívající 
v zapracování změn v katastru 
nemovitostí. Vlastníci, na jejichž 
listech vlastnictví došlo ke změně, 
obdrželi již od SPÚ – pobočka Vsetín, 
nové aktuální nárokové listy a od 
zpracovatele obdrží v blízké době 
aktuální soupisy nových pozemků. 
Prosíme vlastníky, aby tyto materiály, 
které jim přijdou doporučenou poštou, 

zaslali podepsané  zpět, nebo dali na 
Obec. Vlastníci, kteří nebudou reagovat, 
obdrží znovu výzvu od SPÚ.V průběhu 
letních měsíců by mělo dojít k vystavení 
projektu dle zákona, kde bude možno 
uplatnit  poslední připomínky. Dojde 
k aktualizaci plánu společných zařízení 
po návrhu nových pozemků, který 
bude schvalovat zastupitelstvo obce. 
Následovat bude závěrečné jednání, 
kde vlastníci obdrží od SPÚ všechny 

informace, spojené s ukončením 
pozemkové úpravy. Následovat 
bude 1. Rozhodnutí SPÚ o schválení 
projektu. Po uplynutí zákonných lhůt 
na odvolání  a nabytí právní moci, 
je pak možno vydat 2. Rozhodnutí o 
přechodu vlastnických práv se zápisem 
nové mapy do katastru nemovitostí. 
Zde je lhůta cca 3 měsíce na zpracování 
tzv. mapového díla. Po zápise nových 
pozemků do katastru si budou moci 
vlastníci zažádat o vytyčení svých 
pozemků na náklady státu. Obec se pak 
může pustit do realizace společných 
zařízení za využití  spolupráce s SPÚ 
a dotačních titulů dalších složek státní 
správy. Předpoklad zápisu do katastru 
je během roku 2024.Ing. Libor 
Prokeš, AGROPROJEKT PSO s.r.o.

Průběh prací na komplexních pozemkových úpravách

Oprava vodovodu
V úterý 21. 3. 2023 proběhlo setkání 
se zástupci společnosti VaK Vsetín. 
Náměstek ředitele pan Jurenka a 
technik pan Radim Psota přišli vedení 
obce informovat o plánované opravě 
vodovodního řádu v ulici za kulturním 
domem, která by měla začít brzy po 
Velikonocích. Jedná se o úsek od 
rozcestí u č.p. 340 – za kulturním 
domem  po č.p. 324 v „Kozině“.  Nové 
plastové potrubí nahradí stávající 
litinové, které trpí častými poruchami, 
jejichž časté opravy dosvědčují záplaty 
na obecní komunikaci. Před začátkem 
prací navštíví obyvatele přilehlých 
domů zástupci VaKu s konkrétními 
informacemi o plánovaných pracích, 
zajištění dopravní obslužnosti a 
případně na vaše další dotazy a možné 
připomínky. Předpokládané dokončení 
celé akce, nenastanou-li komplikace, 
je plánováno na konec června 
letošního roku.               Starosta

I letos v naší obci proběhne tradiční 
akce, kdy dobrovolníci uklízí okolí 
našich domů a cest. Letos nabere 
trochu jiný model, než na jaký 
jsme byli v minulých letech zvyklí. 
Nebude jednodenní, ale bude probíhat 
v termínu od 1. dubna do 29. dubna 

2023. Obec bude rozdělená na 
jednotlivé úseky, které budou zástupci 
zapojených složek čistit. Základní 
škola pod vedením pana ředitele Petra 
Filgase a Aleše Černotíka bude uklízet 
koryto říčky Senice od katastrální 
hranice s Lužnou až po most „U 

Blažejů“. Další část koryta Senice 
až po hranici s Leskovcem, budou 
uklízet hasiči pod vedením Moniky 
Mikušové. Vezmou si na starost směr 
cyklostezky na Leskovec. Mladí 
myslivci pod vedením Jirky Duška 
se přihlásili o úsek cyklostezky na 
Prlov. TJ Sokol uklidí okolí jejich 
areálu a také vlakového nádraží, opět 
pod vedením Petra Filgase. Poslední 
úsek okolí potoka Vápenka bude mít 
na starost nově vznikající polanský 
oddíl Skautu, pod vedením Karla 
Povalače. Koordinátoři jednotlivých 
složek budou v rámci jejich setkávání 
plánovat, v které termíny budou 
probíhat úklidy. Pokud se do úklidu 
chcete zapojit i vy, nebojte se je 
oslovit. Vyhodnocení a poděkování 
dobrovolníkům proběhne 30. dubna 
na „Pálení čarodějnic“. Případně 
volejte +420 737 916 630 pro bližší 
info.                              Místostarosta

Ukliďme Česko letos v novém modelu

Velikonoční bohoslužby
Zelený Čtvrtek a Velký Pátek v 18:30 
(v Pozděchově v 17:00) 
Bílá Sobota ve 20:00 
(v Pozděchově v 18:00) 
Hod Boží velikonoční v 7:45, 9:30 
(Pozděchov 11:00) 
Velikonoční pondělí: mše v 7:45, 9:30 
(Pozděchov 11:00)     P. Jiří KučeraAktivní přístup obce k řešení složité situace s parkováním nepojízdných aut nese první ovoce



V průběhu roku byl výkon služby 
Policie ČR z Horní Lidče zaměřen 
mj. na místa s větší koncentrací osob 
– tzv. měkké cíle, a to vzhledem 
k aktuálnímu vývoji bezpečností 
situace v Evropě v souvislosti s 
válkou na Ukrajině a s ní spojenou 
migrační vlnou, kdy do České 
republiky cestovali uprchlíci 
z Ukrajiny a při migrační vlně 
válečných uprchlíků z Ukrajiny 
situaci využili nelegální migranti 

převážně ze Sýrie, kteří byli do ČR 
nelegálně převáženi. V průběhu roku 
byly na území České republiky, a to 
zejména v příhraničních oblastech 
se Slovenskem, zajištěny tisícovky 
nelegálních migrantů a desítky 
převaděčů s motorovými vozidly. 
Po nelegálních migrantech zůstávaly 
v lesích často zbytky oblečení 
a tábořiště. V důsledku narůstající 
nelegální migrace a s ní spojeným 
hrozícím ohrožením vnitřní 

bezpečnosti České republiky došlo 
od 00:00 hod. dne 29. září 2022 ke 
znovuzavedení hraničních kontrol 
na hraničních přechodech České 
republiky se Slovenskem a v rámci 
čehož došlo také ke kontrolám tzv. 
zelené hranice a to v součinnosti 
Policie České republiky s Armádou 
České republiky. Taktéž byly v 
rámci hraničních kontrol prováděny 
kontroly mezinárodních vlakových 
spojů ze Slovenska. Petr Bařinka

Na kole dětem 2023
Charitativní projekt, jenž vznikl 
v roce 2010, si klade za cíl vybrat 
příspěvky na onkologicky nemocné 
děti a pomoct jim. Hlavní tváří je Josef 
Zimovčák, který na svém historickém 
velocipédu v minulosti absolvoval i 
trať Tour de France. Cyklisté, jenž 
pana Zimovčáka doprovází po celé 
trase, nebo jen v jednotlivých úsecích, 
zavítají i k nám do obce. Přijedou 
ve čtvrtek 1. června, v rámci etapy 
z Frýdlantu nad Ostravicí do Slopného, 
v čase od 13:50-14:20 a zastaví peloton 
v areálu firmy Parkitect. Tam bude 
zhruba v čase od 12 do 16 hodin 
probíhat zajímavý doprovodný 
program pro širokou veřejnost, ve 
spolupráci s Policií ČR, BESIPem, 
Českým červeným křížem Vsetín, 
SDH Valašská Polanka, Stonožkou 
a firmou Parkitect. Bližší informace 
zveřejníme v průběhu května na webu 
obce a sociálních sítích. Všichni jste 
srdečně zváni.

Oprava odvodnění komunikací
Dlouhodobá špatná situace 
s odvodněním dešťových vod v okolí 
Pomníku padlých by měla být 
vyřešena novým příčným žlabem, u 
odbočky z hlavní cesty mezi čp. 264 a 
280. V terminu první poloviny dubna 
bude probíhat výstavba. Ve stejné 
době dojde k rekonstrukci příčného 
žlabu u Božích muk, na cestě na 
kopeček u Martinků. V době výstavby 
budou komunikace neprůjezdné. 
Konkrétní datum s předstihem 
oznámíme, je závislé na dodavateli. 

AG Flek v Polance
Kulturní komise při obecním 
úřadu, pořádá koncert legendární 
folkové skupiny AG Flek, v sále 
místního KD a to 5. května 2023 od 
20:00. Předprodej vstupenek bude 
spuštěn začátkem dubna na webu 
obce, v sekci rezervace. Vstupné 
činí 200 Kč v předprodeji a 250 Kč 
na místě, platbu budete moct provést 
na obecním úřadě. Počet vstupenek 
je omezený! Přijďte si poslechnout 
vynikající muzikanty, kteří spolu hrají 
s přestávkami, již od roku 1977.

Den maminek
Na nedělní odpoledne 14. května 
2023, zveme všechny maminky na 
oslavu jejich svátku do sálu kulturního 
domu. Pro jejich radost vystoupí děti 
z Polančánku, Mateřské školky, 
Základní umělecké školy, hip-hopové 

skupiny Breakout a místní Základní 
školy. Konkrétní program bude 
upřesněn.

Pochod okolo Polanky
Kulturní komise při obecním úřadě, 
Myslivecký spolek Hrubá dolina, 
SDH Valašská Polanka a Cyklopartyja 
z Polanky pořádají již 10. ročník 
turisticko-společenské akce. Ta 
proběhne v tradičním termínu 5. 
července 2023. Připravujeme opět 
novou trasu! Vzhledem k tomu, 
že se jedná o jubilejní ročník, 
rozhodli jsme se, že zakončení akce 
bude tentokrát v areálu tanečního 
kola. Večerem nás provede kapela 
Astmatic z Valašského Meziříčí. 
Bližší informace budou postupně 
zveřejňovány a dozvíte se je i v 
Letním zpravodaji obce. 

Místostarosta Martin Šeliga
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Přehled trestných činů
V katastrálním území obce Valašská 
Polanka bylo za rok 2022 evidováno 
celkem 5 trestných činů, což je o čtyři 
méně než v roce 2021, kdy jich bylo 
evidováno celkem 9. Z celkového 
počtu pěti byly Obvodním oddělením 
Horní Lideč evidovány a prověřovány 
tři. Jeden trestný čin prověřovalo 
Oddělení hospodářské kriminality 
Vsetín a jeden evidoval Dopravní 
inspektorát Vsetín. Z celkového počtu 
pěti byly čtyři trestné činy objasněny, 
v jednom případě zůstává pachatel 
neznámý.
Jednalo se o tyto trestné činy: 2 x 
přečin Ohrožení pod vlivem návykové 
látky dle ust. § 274 trestního zákoníku 
– V obou případech se jednalo o 
řidiče, kteří řídili motorová vozidla 
ve stavu vylučujícím způsobilost po 
požití alkoholických nápojů, kdy 
provedenou dechovou zkoušku u nich 
byla naměřena hodnota vyšší než jedno 
promile alkoholu v dechu. V jednom 
případě navíc řidička způsobila 
dopravní nehodu. Jeden případ
1 x přečin Podvod dle ust. § 209 
trestního zákoníku v souběhu s přečiny 
Neoprávněný přístup k počítačovému 
systému a nosiči informací dle ust. § 
230 trestního zákoníku a Neoprávněné 
opatření, padělání a pozměnění 
platebního prostředku – jednalo se 
o případ, kdy neznámý pachatel 
podvodným jednáním prostřednictvím 
aplikace Facebook Messenger, 
vydávaje se za rodinného příslušníka 
poškozené osoby, prostřednictvím 
komunikace přes aplikaci Messenger 
zjistil hesla a údaje k platební kartě 
od poškozené a dále přesvědčil 
poškozenou k potvrzení dvou plateb 
v aplikaci banky, kdy následně 
došlo k transakci peněž ve prospěch 
účtu neznámého pachatele. Případ 
prověřovalo Oddělení hospodářské 
kriminality Vsetín – pachatel 
neznámý.
1 x přečin Neoprávněný zásah do práva 
k domu bytu nebo nebytovému prostoru 
dle ust. § 208 trestního zákoníku 
– jednalo se o případ, kdy známý 
pachatel po dobu delší než jeden rok 

neoprávněně bránil oprávněné osobě 
v užívání nemovitosti. Věc evidovalo 
Obvodní oddělení Horní Lideč.
1 x přečin Zanedbaní povinné výživy 
dle ust. § 196 trestního zákoníku 
– jednalo se o případ, kdy známý 
pachatel neplnil z nedbalosti svou 
zákonnou povinnost vyživovat nebo 
zaopatřovat jiného po dobu delší než 
čtyři měsíce. Věc evidovalo Obvodní 
oddělení Horní Lideč. 

Přehled přestupků
V katastrálním území obce Valašská 
Polanka bylo za rok 2022 evidováno 
celkem 270 přestupků, což je o 115 
přestupků více než v roce 2021, kdy 
bylo evidováno celkem 155 přestupků. 
Obvodním oddělením Horní Lideč 
bylo z celkového počtu 270 přestupků 
evidováno celkem 95 přestupků – z 
toho bylo 85 přestupků v dopravě, 7 
přestupků proti občanskému soužití 
vč. 1 přestupku proti majetku, 3 x 
přestupek na úseku zákona o ochraně 
veřejného zdraví/krizový zákon 
– nedodržování vládních opatření, či 
mimořádných opatření Ministerstva 
zdravotnictví při pandemii koronaviru. 

Další přehledy
Za uplynulý rok 2022 prověřovalo 
naše Obvodní oddělení Horní Lideč 
na katastrálním území obce Valašská 
Polanka oznámení o muži, který 
vyhrožoval sebevraždou. K dokonání 
ani k pokusu činu nedošlo, muže 
následně převezen do psychiatrické 
léčebny Kroměříž. Nebylo zjištěno 
protiprávní jednání. Dále jsme přijali 
oznámení od matky, která nechtěla 
předat dítě otci – bez protiprávního 

jednání, odkázána na OSPOD Vsetín. 
Dále jsme evidovali nález peněženky 
s platební kartou, kdy majitel byl 
dohledán a věci mu byly vráceny 
– bez protiprávního jednání. Dále 
jsme prověřovali náhlé úmrtí osoby 
– jednalo se o přirozené úmrtí bez 
cizího zavinění. Dále jsme evidovali 
nález tabulky registrační značky, která 
byla v pátrání jako ztracená věc. Dále 
jsme zajišťovali obnovení veřejného 
pořádku na akci pálení čarodějnic 
– výtržník byl zajištěn a převezen 
do záchytné stanice Kroměříž. Jeho 
protiprávní jednání bylo evidováno 
jako přestupek proti občanskému 
soužití. Dále jsme prověřovali 
oznámení k podomnímu prodeji, kdy 
seniorka nakupovala zboží od dealera, 
což se nelíbilo její dceři. Protiprávní 
jednání nezjištěno – občansko-právní 
věc. Věc konzultována s vedením obce 
a následně byla zavedena vyhláška k 
zákazu podomního prodeje na území 
obce Valašská Polanka. Dále jsme 
prověřovali oznámení o obtěžujícím 
jednání známé osoby u místní základní 
školy. Vzhledem ke stavu osoby 
byla upozorněna obvodní lékařka 
k přijetí vhodných opatření. Dále 
jsme prověřovali oznámení o údajně 
nebezpečném pomalu jedoucím 
vozidle. Řidič dohledán, protiprávní 
jednání nezjištěno, jednalo se o únavu 
řidiče. Dále jsme prověřovali oznámení 
o nevydání telefonu, kdy se jednalo 
o občanskoprávní spor, protiprávní 
jednání nebylo zjištěno ani prokázáno. 

Závěr
Závěrem bychom chtěli jako již 
každoročně poděkovat za vstřícnou 
spolupráci vedení Obecního úřadu 
Valašská Polanka, a to zejména panu 
Josefu Daňkovi, Janu Kozubíkovi 
st., taktéž obecním zastupitelům a 
zaměstnancům obce, dále vedení 
Základní školy a Mateřské školy a 
místních spolků, se kterými jsme v 
průběhu roku 2022 spolupracovali 
a spolupodíleli se na zachování 
veřejného pořádku v obci. Tímto 
bych také chtěli popřát úspěchy 
novému vedení obce.  Petr Bařinka
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Přichází jaro a s ním také jarní úklid 
a vycházky do přírody. A tady mohou 
nejen pro hasiče nastat perné chvíle. 
Oheň rozdělaný v přírodě v jarních 
měsících se může snadno vymknout 
kontrole a způsobit požár. V jarním 
období, kdy je vegetace suchá, hrozí 
zvýšené nebezpečí vzniku požáru s 
jeho následným rychlým šířením do 
okolního prostředí. Velkým nešvarem 
stále zůstává vypalování suché trávy. 
Provádět vypalování porostů je však 
zakázáno!
Někteří občané, kteří si chtějí 
usnadnit práci na zahrádce nebo 
při odstranění staré trávy na 
zatravněných plochách v okolí 
rodinných domů, stále nerespektují 
upozornění hasičů a pouštějí se do 
vypalování suchého travního porostu. 
Přitom si neuvědomují nejen to, že 
porušují zákon, ale také ohrožují 
svým nezodpovědným jednáním své 
okolí.  
Po celý rok pak platí v lesích zákaz 
kouření, rozdělávání nebo udržovat 
otevřené ohně mimo vyhrazená místa; 
rozdělávání nebo udržování otevřené 
ohně je zakázáno také do vzdálenosti 
50 m od okraje lesa.
Pálení klestí v lese doporučujeme 
hlásit na HZS ZLK, vyhnete 
se tak možným problémům. 
Všechny informace naleznete na 
stránkách https://www.hzscr.cz/
hzs-zlinskeho-kraje.aspx a je zde 
možnost ohlášení e-mailem.
Podmínky pro pálení biolog. odpadu 
jasně stanovuje zákon. Je to zejména 
povinnost ohlašovat každé pálení 
na krajské operační a informační 
středisko HZS (KOPIS HZS). Pálení 
lze nahlásit z pohodlí domova po 
internetu pomocí jednoduchého 
formuláře, nebo telefonicky na 
operační středisko HZS.
Aplikace pro on-line registraci a pro 
vyplnění formuláře je umístěna na: 
https://paleni.izscr.cz/ .
Povinnost ohlašovat pálení se 
nevztahuje na fyzické osoby, které tuto 
činnost provádějí na svém pozemku. 
Pokud ale fyzická osoba plánuje 
pálení většího množství biologického 

odpadu (klestu, shrabaného listí 
a stařiny), je vhodné také ohlásit 
pálení na KOPIS HZS. Touto 
informací lze zabránit zbytečným 
výjezdům jednotek požární ochrany 
k domnělému požáru, který může 
nahlásit například soused.
Při ohlašování pálení je nutno uvést 
především následující informace:
• datum a místo pálení
• osobu, která je za pálení odpovědná 
a kontakt (mobilní telefon)
• dobu, po kterou bude pálení 
probíhat
I pro tyto práce na soukromém 
pozemku platí určitá pravidla:
• Je třeba dodržovat povinnosti 
vyplývající ze zákona o ovzduší a 
platných obecně závazných vyhlášek 
obcí (požární řád obce, vyhlášky o 
nakládání s komunálním odpadem 
apod.)
• Pálení musí být po celou dobu 
přítomna osoba starší 18 let.
• Oheň by se neměl rozdělávat za 
pomoci hořlavých kapalin.
• Při nepříznivých povětrnostních 
podmínkách (silný vítr, inverze), by 
se pálení mělo přerušit.
• Je třeba dodržovat bezpečnou 
vzdálenost ohniště od zástavby a 
hořlavých předmětů (domy, auta, 
ploty apod.) a mít k dispozici 
jednouché hasební prostředky (lopata, 
kbelík s vodou, písek apod.).
• Velikost ohniště je třeba volit tak, 
aby všechen hořící materiál shořel v 
době, kdy je na místě přítomen dozor.
• Po ukončení pálení se musí ohniště 
řádně uhasit. V období sucha je třeba 
ohniště kontrolovat i v průběhu 
následujícího dne, popřípadě 
opakovaně prolít vodou.
• V případě, že se oheň vymkne 
kontrole a nelze ho uhasit vlastními 
silami, je osoba provádějící pálení 
povinna okamžitě vzniklý požár 
ohlásit KOPIS HZS – Zlín, případně 
na tísňové linky 150 nebo 112.
Vypalování porostů je zákonem č. 
133/1985 Sb., o požární ochraně, 
zakázáno. Zakázáno je také spalování 
„nepřírodních materiálů“ a odpadu.

SDH Valašská Polanka
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Proběhne tradiční mše ke svátku 
sv. Floriána

Každoročně hasiči uctívají svého 
patrona sv. Floriána. Při této 
příležitosti se koná 28. pouť na Sv. 
Hostýně dne 29.4.2023.
Sbor ve Valašské Polance tuto 
památku uctívá společně s hasiči 
z Lužné účastí na „Mši svaté“ v 
místním kostele. Tato mše  se  bude 
konat 7. května 2023. Vzpomeňte 
společně s námi i na všechny 
zemřelé hasiče z naší farnosti.

Pohárové soutěže hasičských 
družstev

Tradiční 18. ročník Pohárových 
soutěží hasičských družstev je 
plánován na  11. června 2023 
v areálu fotbalového hřiště. V 
ranních hodinách předvedou své 
výkony mladí hasiči a od 15:00 
hodin budou soupeřit družstva 
dospělých. Věříme, že tak jako 
každoročně i v tomto roce bude 
tato soutěž dobře obsazena. 
Všechny příznivce tohoto sportu 
zveme.

Recyklujte s hasiči
Sbor dobrovolných hasičů z 
Valašské Polanky se přihlásil k této 
akci a uzavřel smlouvu s firmou, 
která recykluje elektroodpad. 
Pokud máte doma nepotřebné 
elektrospotřebiče  - jedná se 
o veškeré spotřebiče, které 
lze šňůrou zapojit do zásuvky 
(mikrovlnky, sporáky, lednice, 
pračky, ždímačky, televizory, 
tiskárny, monitory, varné konvice, 
fény, vrtačky a pod.). Nepotřebné 
elektrospotřebiče budou hasiči 
odebírat při velkoobjemovém 
svozu odpadu dne 13. května 
2023.
 

Sdružení dobrovolných hasičů 
z Valašské Polanky 

přeje všem občanům příjemné 
prožití svátků Velikonočních, 
spokojenosti a hlavně zdraví.



Jaro, jaro přišlo k nám, dělá cestu 
sněženkám…napadla mě slova písničky 
při pohledu z okna. Zima je už snad za 
námi a s ní i podzimní a zimní akce: 
Vítání občánků,  vernisáž výstavy 
Velkoplošné reprodukce slavných 
obrazů žáků ZŠ Valašská Polanka 
v kině Vatra,  Adventní koncert ve 
Vsetíně a Vánoční koncert u nás v  
Polance, který jsme letos obohatili 
o koledování u punče. 
Letošní rok je pro naše komorní 
seskupení také rokem soutěžním 
a můžeme se pochlubit, také 
úspěšným. Všechny naše 
soubory postoupily do krajského 
kola, kde získaly velmi pěkná 
umístění: Duo zobcových 
fléten Beáta Žídková a Irena 
Novotná (uč. Prnová) 1. místo s 
postupem do celostátního kola. 
Trio zobcových fléten Berenika 
Budínská, Rozálie Hyžáková, 
Tobiáš Mikulík (uč. Machačová) 
– 2. místo. Klarinetové duo 
Beatrice Filáková, Matěj 
Mikulášek (uč. Machačová) 2. 
místo. Vítěznému duu patří velká 
gratulace a přejeme hodně štěstí v 
celostátním kole v Liberci! Intenzivně 
se také připravujeme na Koncerty 
pro MŠ a ZŠ a už se těšíme, že naše 

spolužáky pozveme do Lesní ZUŠky. 
Díky „klubákům“ Zdenky Polanské 
a  výtvarnému oboru naší ZUŠky, 
máme opět pěkné a povedené kulisy. 

Tradiční Benefiční koncert bude letos 
uspořádán pro oddělení následné 
péče VSETÍNSKÉ NEMOCNICE. 
A pomalu se blížící konce školního 

roku a ten bude opět hektický: 
Třídní přehrávky, Svátek matek, 
absolventské koncerty, ZUŠ Open, 
Vsetínská noc, Závěrečný koncert 

– a co nevidět máme prázdniny:-)
Zápis do ZUŠ bude letos probíhat 
na kmenové škole v týdnu 5. - 9. 
6 2023, na pobočce ve Valašské 
Polance 6. 6. 2023. Nabízíme 
výuky hry na klavír, keyboard, 
kytaru (klasickou, elektrickou, 
basovou), zobcovou flétnu, 
klarinet, saxofon, housle, cimbál. 
Bude-li zájem, rádi bychom 
rozšířili výuky o další nástroje 
– trubka, zpěv.
Díky bohatšímu zastoupení 
vyučovaných nástrojů je 
zajímavější také nabídka  
souborové hry. Kromě souboru 
zobcových fléten ZOBČATA a 
klarinetového souboru SILVER 
FLAPS se slibně rozjíždí 
folkový soubor ZUŠáci. O tom, 
že společné hraní je zážitek a 
děti baví, svědčí také náhodná 
seskupení vytvořená z vlastní 
iniciativy dětí. 
Všem přejeme klidné jaro a těšíme 

se na společná setkávání. Zdeňka 
Machačová, koordinátorka pobočky 
ZUŠ Vsetín ve Valašské Polance 
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Polanskou ZUŠ čeká hektický konec školního roku

Restaurace 
Polanečka zve 

RESTAURACE POLANEČKA 
BUDE V SOBOTU 3. 6. 2023 

POŘÁDAT NA TANEČNÍM KOLE 
VE VALAŠSKÉ POLANCE DEN 

DĚTÍ. 
Můžete se těšit na spousta zábavy a 
soutěží, kde každé dítě, které dorazí, 

vyhraje nějakou pozornost. 
Samozřejmě nebudou chybět 
skákací hrady, cukrová vata, 

přijedou i hasiči, zastřílíte si ze 
vzduchovky a zažijete spoustu 

dalších skvělých věci. 
Těšíme se na Vás. 

A my dospělí nezapomeňme, že dítě 
zůstane v každém z nás po celý život. 

S láskou Polanečka.             

Zájezd na výstavu do Kroměříže - Floria 2023
Sociální komise zve všechny zájemce na zájezd v sobotu 6.5.2023. Zájemci 
o prodejní výstavu prosím nahlaste se na Obecním úřadě. Záloha 200Kč 
na cestu – případný přeplatek cestovného bude vrácen. Vstupné si hradí 
každý sám. Základní vstupné 120Kč, Děti do 150cm zdarma, Důchodci 
nad 65 let 100 Kč. Pavilon A se promění v květinovou oázu, kde bude pro 
návštěvníky připravena velkolepá expozice tvořená z desítek tisíc květin na 
téma „Podmořský svět v květech“. Unikátní podívanou vytvoří tým předních 
českých aranžérů Jarmila a Petra Pejpalovy a zahradní architekt Vojtěch 
Zahradník. Návštěvníky očaruje květinová expozice tvořená z tisíců jarních 
květin od českých pěstitelů a tropických pokojových rostlin. „Vstupte mezi 
korály, velrybu, žraloky, medúzy a nechejte se uchvátit největším květinovým 
akváriem v České Republice“Výstava Floria JARO potěší nejen všechny, kteří 
milují květiny či se těší na nákup rozličného sortimentu pro dům a zahradu, 
ale i ty jenž si rádi poslechnou dobrou muziku. V bohatém doprovodném 
programu vystoupí interpreti české i slovenské hudební scény. Pro malé 
návštěvníky bude otevřen i náš unikátní zábavní park Dětský svět Kroměříž s 
desítkami vnitřních i venkovních atrakcí pro malé i velké. Dospělí návštěvníci 
výstavy mají navíc vstup do Dětského světu zdarma! Více informací na 
www.detskysvetkromeriz.cz. K dispozici je pouze 49 míst – tak objednání 
nenechávejte na poslední chvíli. Za sociální komisi Marie Sádlíková

Letošní soutěžní rok byl pro naši ZUŠ velmi úspěšný
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Také v roce 2023 pokračuje ve své 
činnosti Denní stacionář Letokruhy, 
určený seniorům a dospělým, 
kteří potřebují pomoc jiné osoby; 
pro rodiny klientů je to ulehčení 
v jejich namáhavé péči. Ve stacionáři 
trénujeme paměť, luštíme křížovky 
a kvízy, hrajeme společenské hry, 
zpíváme, čteme, tvoříme, pečeme, 
slavíme narozeniny, jednou za 
šest týdnů míváme pedikúru, 
společně vzpomínáme, povídáme 
si, míváme biblické hodiny, besedy 
s knihovnicí, zveme si zajímavé 

hosty. V únoru nás navštívily děti 
z Dětského domova Smolina se 
svým krásným pásmem básniček a 
písniček. Také jsme společně oslavili 
masopust, k poslechu i tanci nám 
přišli zahrát harmonikáři z Lužné, 
s nimiž jsme si zazpívali tradiční 
fašankové písničky. Pokud váháte, 
jestli by byl stacionář vhodný pro 
Vás nebo někoho Vašeho blízkého, 
přijďte se klidně nezávazně podívat. 
Chcete-li více informací, volejte na 
tel. 739 633 446 vedoucí denního 
stacionáře Aleně Michutové.

Zprávy z denního stacionáře Letokruhy

Statistika obyvatel
Ke dni 31.12.2022 nás bylo Polančanů 
1 488, tj. o 10 víc než na konci roku 
2021. Do naší obce se v průběhu 
loňského roku přihlásilo 36 občanů 
a 33 se jich odhlásilo. Narodilo se 20 
dětí, z toho 9 holčiček a 11 chlapečků. 
Zemřelo 14 občanů, z toho bylo 7 žen 
a 7 mužů. Bylo uzavřeno 9 manželství 
a tři manželství byla rozvedena. Tři 
manželské páry oslavily vloni zlatou 
svatbu. Znovu připomínáme manželům 
- pokud jste uzavřeli manželství mimo 
Valašskou Polanku a slavíte v daném 
roce 50., 60., 65. či snad 70. výročí 
sňatku, prosíme, abyste nám tuto 
radostnou událost oznámili na obecním 
úřadě. Při této příležitosti se provede 
zápis do pamětní knihy a starosta obce 
společně s předsedkyní sociální komise 
předá oslavencům finanční dárek.      
V loňském roce jsme přivítali do života 
24 dětí. Vítání občánků proběhlo dvakrát 
– na jaře v neděli 24. dubna a na podzim 
v neděli 27. listopadu. Moc nás těší, že 
této slavnostní události, se kromě rodičů 
s dětmi, účastní i babičky, dědečkové a 
ostatní příbuzní. Bohužel kvůli zákonu 
o ochraně osobních údajů nelze uvádět 
jména narozených dětí, manželů, kteří 
si řekli své ano a ani jubilantů, proto 
uvádíme pouze čísla. Tak ještě aspoň 
počty občanů, kteří se dožili v roce 
2022 významného životního jubilea a 
těm přejeme do dalších let hlavně pevné 
zdraví.  Šedesátiny oslavilo 20 našich 
spoluobčanů, pětašedesátníků bylo 
26, sedmdesát let slavilo 16 občanů a 
pětasedmdesát let 13 občanů. Krásné 
osmdesáté narozeniny oslavila 1 naše 
spoluobčanka a pětaosmdesáté 2 muži 
a 2 ženy. Osmdesáté šesté narozeniny 
slavily 3 ženy a 1 muž, osmdesáté 
sedmé 2 ženy, osmdesáté osmé 2 ženy a 
osmdesáté deváté 4 ženy. K nádherným 
devadesátinám bylo popřáno třem 
ženám, k 91. narozeninám jedné ženě, 
k třiadevadesátinám rovněž jedné ženě 
a devadesáti čtyř roků se dožil náš 
spoluobčan pan Josef Juřica v Domově 
pro seniory v Karolince, který je 
nejstarším občanem Polanky. Bohužel 
z výše uvedených jubilantů nás už 
4 paní opustily. Marie Martinková

Spolek Stonožka Valašská Polanka 
z.s. svou první akci uspořádala hned 
na začátku tohoto roku. Ve spolupráci 
s KDU-ČSL a KUK jsme připravili 
dětský karneval, který přilákal 
rekordní množství dětí. Rozdalo se 
téměř 200 cen. Renovace klubovny, 
která započala minulý rok, pokračuje. 
Přibyla kuchyňka a pobyt s dětmi je 
zde zase o něco příjemnější. Pokud 
chcete klubovnu využívat, obraťte se 
na někoho ze spolku nebo se přidejte 
ke stávající úterní skupině maminek. 
Na konci března opět vynášíme 
Moranu, a protože krojovaný průvod 
dětí z Polančánku měl v minulých 
letech velký úspěch, tak v této tradici 
pokračujeme i letos. Čarodějnice 
společně oslavíme poslední dubnový 
den na louce u Parkitectu. Pro děti 

bude nachystána spousta her a soutěží 
a ani dospělí se nebudou nudit. Letos 
proběhne 1. června trochu netradičně 
pojatý dětský den, ke kterému 
chceme také přispět. V červenci opět 
plánujeme uspořádat na tanečním 
kole jeden týden prázdninového 
klubu pro menší děti. Na Obecní 
hody připravíme spoustu dobrot, 
pro které si můžete přijít do krásně 
vyzdobených stánků před kulturním 
domem. Obslouží vás naše milé a 
ochotné členky. Výtěžek z prodeje 
opět chceme předat potřebným. 
Rok 2023 zakončíme Zvonečkovým 
průvodem, který budeme tento rok 
zase trochu inovovat. Máte se na co 
těšit. Budeme rádi, když se našich 
akcí zúčastníte. Vaše Stonožka. 

Eva Ptáčková

Stonožka v roce 2023

Děvčata ze Stonožky organizují v Polance pro děti a veřejnost spoustu pěkných akcí
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Na zpříjemnění zimních dní jsme Vám 
nachystali cyklus besed a posezení. 
Besedy jsou pro všechny, které dané téma 
osloví. Moc všem děkujeme za účast a 
podporu a budeme se snažit najít další 
témata, které by vás mohly zaujmout. 
Setkávání obnovíme zase na podzim. Teď 
malé ohlédnutí za již proběhlými akcemi.

Vycházka na nádraží – 28.12.
Za slunečného počasí jsem ve 14h 
v pátek před Silvestrem dorazila 
k horní hospodě v očekávání, zda 
někdo z občanů přijde na nenáročnou 
procházku. Přišli. Podívali jsme se 
do kanceláře výpravčího, který měl 
zrovna službu, moje sestra (bývalá 
výpravčí a signalistka) a její manžel 
(bývalý výpravčí) měli pro nás spoustu 
zajímavostí, zážitků a vzpomínek na 
náročnou profesi železničářů. Během 
našeho povídání projelo asi pět vlaků, 
vyslechli jsme si dokonce při odchodu 
z nádražního rozhlasu přání do nového 
roku. Ve vzpomínání jsme pokračovali v 
hospůdce Pod nádražím při fotografiích 
a občerstvení.

S písničkou a povídáním – 12.1.
V lednovém vystoupení muzikantské 
dvojice Lidky a Jožky Kohoutkových 
se diváci určitě nenudili. Zážitky z 
vystoupení střídaly písničky, plné 
nakažlivé energie a nadšení, které 
nakonec rozezpívaly všechny přítomné. 
Došlo i na písničky na přání. Byl to 
prostě večer plný zábavy, na který 
budeme ještě dlouho vzpomínat.

Trénování paměti 9.2.
Paní Gajdůšková začala besedu tím, 
že vysvětlila základní principy paměti 
a jak funguje náš mozek při ukládání 
a zpracovávání informací. Následně 
představila různé techniky a cvičení, 
která mohou pomoci zlepšit paměť 
a zvýšit mozkovou kapacitu. Během 
besedy bylo možné se ptát na různé 
otázky týkající se paměti a mozku, a 
také sdílet své vlastní zkušenosti. Beseda 
byla velmi interaktivní a účastníci 
byli zapojeni do diskuse a cvičení.
Děkujeme PhDr. Heleně Gajdůškové 
a budeme se těšit na další setkání.

Beseda s policistou 23.2.
Na besedě se účastníci dozvěděli, 
že podvodníci využívají moderní 
technologie, aby získali informace 
o svých obětech a okradli je. Tyto 
technologie zahrnují například 
phishingové e-maily, falešné textové 
zprávy a hovory, které vypadají 
jako oficiální. Podvodníci také často 
využívají sociální sítě, jako je Facebook, 
kde vytvářejí falešné profily a snaží 
se nalákat své oběti do pasti. Během 
večera jsme se dozvěděli i o dalších 
způsobech, jak podvodníci útočí a to 
přímo v bytech a domech. Do povídání 
o vážných tématech se vešla nejedna 
veselá příhoda. Beseda byla velmi 
poučná a aktuální, protože podvody 
jsou v současné době stále častější. 
Policista zdůraznil důležitost opatrnosti 
a prevence při používání mobilních 
zařízení a při komunikaci s neznámými 
lidmi na internetu. Děkujeme policistovi 
za jeho užitečné rady a těšíme se na další 
besedy na téma bezpečnosti.

Příběhy sakrální architektury 9.3.
V březnu se uskutečnila zajímavá beseda 
s historikem PhDr. Alešem Naňákem, 
který nás provedl fascinujícím světem 
sakrální architektury a vyprávěl o 
zajímavostech a kuriozitách, které se s 
tímto tématem pojí. Historik PhDr. Aleš 
Naňák nejdříve představil a vysvětlil, co 
jednotlivé stavby znamenají, jak a proč 
vznikaly. Během své práce a doslova 
mravenčího vyhledávání v archivech a 
dalších zdrojích se setkává se spoustou 
zajímavých faktů, které pak skládá jako 
mozaiku až se dozví celý příběh vzniku 
jednotlivých staveb. Beseda byla velmi 
poučná a zábavná zároveň. Děkujeme 
PhDr. Aleši Naňákovi za jeho přínosnou 
přednášku a těšíme se na další akce 
na téma - Jak se v Polance dříve žilo.

Žítkovské bohyně 16.3.
Plná knihovna návštěvníků s napětím 
čekala, co se bude dít. Už dávno totiž 
ve mně uzrál po přečtení tří knížek o 
žítkovských bohyních nápad natočit 
scénku „Maruška z Polanky u bohyně 
na Žítkové“, a to vzhledem k tomu, 
že můj švagr je rodák ze Žítkové, 

kde jsem i já trávila s jeho nejmladší 
sestrou nejedny prázdniny. Scénku jsme 
natočili už vloni v únoru, a to v Polance 
v chalupě čp. 59 u Mikušků. Před 
samotným promítnutím scénky jsem 
ještě pustila krátký film z roku 1988 
o těžkém životě lidí z kopanic včetně 
záběru na švagrovu rodnou chalupu a 
postavu jeho otce, a také prezentovala 
moji přípravu ke zpracování scénáře, 
zkoušek a zážitky z natáčení. Scénka 
se asi líbila, protože zazněl obrovský 
potlesk, který patřil hercům - švagrovi 
a mé sestře. Já děkuji touto cestou nejen 
jim, ale také „skrytému kameramanovi“ 
a Mikuškům za poskytnutí chalupy k 
natáčení. Švagr zodpověděl dotazy, a 
také připomenu, že svým rodištěm už 
provedl v minulosti i své milé sousedy z 
ulice. Závěrem bylo prohlédnutí fotek z 
roku 2013, kdy nás jelo na Žítkovou na 
kolech asi osm lidí z Polanky a přespalo 
dvě noci v jeho rodné chalupě, abychom 
navštívili okolní turistická nádherná 
místa.

Použití bylin v prevenci zdraví 16.3.
Cyklus zimních besed uzavírala 
paní Eva Hurtová DiS. Paní Hurtová 
nejprve představila účastníkům několik 
základních pojmů a principů týkajících 
se použití bylin. Vysvětlila, co jsou to 
bylinné tinktury, masti, oleje a octy a 
jak mohou bylinky pomoci při prevenci 
a léčbě různých onemocnění. Dále 
představila nejčastěji používané byliny 
a jejich účinky na lidský organismus. 
Diskuze se poté zaměřila na konkrétní 
způsoby, jak lze bylinky využít pro 
konkrétní neduhy. Paní Hurtová 
zdůraznila, že bylinky nelze používat 
jako náhradu za klasickou medicínu, ale 
mohou být výbornou doplňkovou terapií. 
Zajímavá byla i rada paní Hurtové pro 
všechny, které trápí kašel: „Valte do 
jehličnatého lesa po dešti - uvolňuje se 
tam enzym, který léčí dýchací cesty“. 
Děkujeme paní Evě Hurtové za skvělou 
besedu, zajímavé povídání a množství 
informací, kterými nás zahrnula a 
budeme se v budoucnu těšit na další 
téma, tentokrát třeba „Jídlo jako lék“.
knihovnice Eva Kolínková, Marie 
Sádlíková a tým sociální komise

Z činnosti sociální komise a knihovny
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Uplynulé knihovní akce
25. ledna jsem zavítala do stacionáře 
- vzpomínali jsme na dobu zabijaček, 
čtení z knížky Slovácko sa súdí aj 
nesúdí.
2. února jsem byla ve školní knihovně 
odměnit 15 dětí za účast a postup do 
dalšího kola v literární soutěži O poklad 
strýca Juráša (2 žačky teď postoupily do 
kola okresního).
28. února děti z Klubu deskových her 
- prohlédli jsme si mimo jiné videomapu 
Valašské Polanky.
7. března - v knihovně byla 8.B ze 
ZŠ - téma bylo „Kam po devítce?“. 
Na mé životní a profesní cestě jsme 
s paní učitelkou Sedláčkovou chtěli 
osmákům ukázat zamyšlení nad tím, 
jakou roli na té cestě hraje rodina, 
kamarádi, učitelé, zájmy, náhody a 
příležitosti. Z vyplněného dotazníku 
vyplynulo, jak je důležité se nad 
sebou od mládí zamýšlet, poznávat 
své schopnosti a využívat příležitosti.

16. března - knihovna praskala ve švech, 
když na krátký film „Maruška z Polanky 
na návštěvě u žítkovské bohyně“ 
zavítali nejen Polančané, ale i přespolní.  
Podařilo se mi nakoupit nové knihy za 
cenu padesát korun za kus, přibyly také 
nové knížky cirkulačního souboru ze 
vsetínské knihovny. Na další měsíce je 
plán setkat se s druhou třídou osmáků, 
udělat setkání knihovnic z okolí v naší 
knihovně, 15. června 2023 bude pasování 
prvňáčků na čtenáře. Rodiče těchto dětí 
mohou už teď zajít do knihovny zdarma 

provést registraci, abych na ten slavný 
den měla pro děti připravené průkazy 
čtenářů. Děkuji všem návštěvníkům, 
kteří do knihovny přichází nejen kvůli 
čtení, ale také s potřebou poradit se, 
anebo setkávat se na besedě. Stále 
nabízím otevřenost pro vše, co vás 
zajímá, tak neváhejte přicházet s nápady. 

Beseda s paní Jiřinou Sousedíkovou
Milé a krásné...více jak dvouhodinové 
povídání s jedenadevadesátiletou Mgr. 
Jiřinou Sousedíkovou se uskutečnilo 
v zasedačce KD 26. ledna 2023. Tato 
vzácná osobnost valašského folkloru a 
bývalá učitelka s fenomenální pamětí 
otevřeně zveřejnila ve svých čtyřech 
knihách „Paměti“ (450 stran ručně 
psaného textu) radostný i těžký život na 
hospodářství v dětství na Huslenkách a 
svůj pozdější plodný život po boku svého 
neméně vzácného manžela Radomíra. 

Své Paměti začala psát spontánně 
až po jeho smrti a po svém těžkém 
onemocnění (v 76 letech), a tato činnost 
jí pomohla vrátit se znovu do života. 
Vnučka ji doporučila, aby své zápisy 
zveřejnila ve formě knih – a podařilo 
se. A k tomu sepsala osm básnických 
sbírek, které popisují nejen pocity v 
těžkých obdobích života, ale i umění 
obdivovat věci prostinké a na všem najít 
něco pozitivního. Mezi návštěvníky 
besedy nechyběli mnozí bývalí žáci paní 
Sousedíkové, a to i hned dvě generace 
z jedné rodiny - 81letá Mařenka s 
55letou dcerou Maruškou, protože paní 
Sousedíková působila v polanské škole 
dvakrát, jednou v letech 1951-1956 
a podruhé 1976-1981. Podrobnosti o 
působení v naší škole najdete ve třetím 
a čtvrtém díle Pamětí. S úžasem jsme 
vyslechli nádherným pevným hlasem 
zazpívanou autorčinu oblíbenou 
písničku Rozmarýnek, rozmarýn a 
autorské čtení. Na oplátku jsme my 
na závěr besedy zazpívali Polanskou 
hymnu „My Valaši“. Osobně jsem 
paní Sousedíkovou v únoru navštívila, 
abych autorkou podepsaných všech 12 
knih pro naši knihovnu převzala. Chvíle 
strávené v její přítomností jsou jako 
pohlazení. Kdo má rád náš valašský 
kraj, popis tradic či různých domácích 
činností a hluboké myšlenky o smyslu 
života, neváhejte její knihy přečíst. 
Autorčiny verše jsem „zhltla“ za pár 
chvil, ale budu se k nim často vracet. 
Mladí i staří. Pokojné prožití Velikonoc 
přeje knihovnice Eva Kolínková

Knihovna pořádala vynikající besedu s Mgr. Jiřinou Sousedíkovou

Verše „Knihy moje milované“ autorka Mgr. Jiřina Sousedíková

Foto z besedy pro osmáky místní základní školy - Téma: Kam po devítce?



Po dlouhé zimě se o slovo hlásí jaro 
a s ním také konečně pokračování 
fotbalového ročníku 2022/2023. 
Všechny kategorie v zimě pilně 
trénovaly, aby byly co nejlépe 
připraveny na druhou polovinu 
sezony. Změny nastaly v kategorii 
A-týmu. Na výroční schůzi pak valná 
hromada podpořila pokračování šesti 
ze sedmi členů výkonného výboru. 
Po dlouhých letech se rozhodl ve 
výboru skončit Lukáš Trčka, za jehož 
služby mu děkujeme. Naopak řady 
výkonného výboru rozšířil hospodář 
sportovního areálu David Tajzler. 

A-tým
Po roce musel výkonný výbor 
znovu řešit změnu na postu hlavního 
trenéra. Roman Kučerňák neodolal 
vábení divizního Frenštátu pod 
Radhoštěm a v rozehrané sezoně 
byla naše spolupráce ukončena. 
Vedení se okamžitě pustilo do 
řešení neočekávané situace. Nebylo 
jednoduché v polovině sezony najít 
trenéra, ale nakonec se to podařilo. 
Nabídku na vedení prvního týmu přijal 
Rastislav Beňo, který v minulosti 
hájil barvy polanského týmu a 
donedávna ještě nastupoval za B-tým. 
K dispozici bude mít také Jakuba 
Kolínka coby asistenta, realizační 
tým utvoří i Tomáš Chuchma, který 
by měl v rámci časových možností 
nastupovat i do hry, vedoucím 
mužstva pak zůstává Jan Tajzler. 
Muži zahájili přípravu krátce po 
novém roce. Přípravu zpestřily 
kondiční tréninky pod taktovkou 
Josefa Mikeše ve Vsetíně, kde také 
tým v rámci možností trénoval na 
umělé trávě. Celkově náš tým odehrál 
čtyři přípravné duely s Francovou 
Lhotou, Nedašovem, Šumicemi a 
Halenkovem. Do přípravy se zapojili 
také hráči B-týmu, kteří by snad v 
rámci možností mohli rozšířit kádr. 
Bohužel, ve Valašské Polance po 

vzájemné dohodě nebude pokračovat 
Martin Štrbík, touto cestou však 
chceme Martinovi poděkovat za 
vše, co pro náš tým udělal a dveře 
bude mít u nás vždy otevřené. První 
mistrovské utkání náš tým odehraje 
v neděli 26. března ve Valašském 
Meziříčí, domácí premiéra v roce 
2023 se uskuteční v neděli 2. dubna, 
kdy od 13:30 přivítáme Juřinku. 
Zveme všechny příznivce na domácí 
utkání, kde budou k rozdání také 
rozpisy zápasů. Do vzdálenějších 
destinací budeme znovu vypravovat 
autobusy, a pokud budete chtít s námi 
jet, budete na palubě autobusu vítání. 

B-tým 
Rezervní tým se bude snažit navázat 
na úspěšný podzim, kdy skončil v 
tabulce III. třídy na výborném 2. 
místě za Lhotou u Vsetína. Cílem 
Tygrů bude znovu účast ve finálové 
skupině a boj o postup do vyšší 
soutěže. Zápasy se budou hrát v 
Lužné, první domácí střetnutí je 
na programu v neděli 30. dubna od 
10:15, ještě před tím však B-tým 
zamíří do Študlova, kde nastoupí v 
neděli 23. dubna od 16:00. 

Mládež 
Vedení Sokolu se pro letošní rok 
bude zaobírat myšlenkou k obnovení 
dorostenecké kategorie, zda se tento 
počin podaří dotáhnout k reálnému 
konci, se rozhodne během letních 
měsíců. Trenéři s našimi mládežníky 

podstoupili zimní přípravu. Do akce 
v jarní části vyšleme starší žáky, kteří 
budou nabírat další cenné zkušenosti 
v rámci vyrovnané soutěže v 
okresním přeboru. Starší žáci začnou 
na domácí půdě v neděli 2. dubna, 
kdy od 10:00 hostí sdružený celek 
Rajnochovice/Kelč. I v letošní sezoně 
nám dělají radost mladší žáci, kteří se 
po podzimní části umístili na pěkném 
2. místě za vedoucími Kateřinicemi. 
Věříme, že se jim bude dařit i na jaře a 
poperou se o vstupenku na závěrečný 
turnaj o přeborníka okresu. Mladším 
žákům začne sezona v neděli 
1. dubna na hřišti v Halenkově, doma 
se poprvé představí v sobotu 8. dubna, 
kdy ve šlágru kola budou hostit 
vedoucí Kateřinice. Starší přípravka 
se také pilně připravuje na jarní část, 
kdy hájí druhé místo ve své tabulce. 
Kluci odehráli dva turnaje a jeden 
přípravný zápas, kromě toho se každý 
týden připravují v místní tělocvičně, 
takže na jaro jsou připravení více 
než dobře a my doufáme, že jim to 
v zápasech půjde. Naším nejmenším 
nadějím se věnuje kategorie mladší 
přípravky, která také poctivě trénuje 
a připravuje se na druhou část sezóny. 
Pokud máte doma dítě, které rádo 
kope do míče, neváhejte a přijďte 
navštívit tréninkovou jednotku. 

Kulturní činnost 
Po dlouhých třech letech jsme mohli 
uspořádat oblíbenou Štěpánskou 
zábavu, která tak opět mohla oživila 
vánoční svátky. Bylo vidět, že lidé se 
po letech v pandemii chtějí bavit a do 
kulturního domu jich dorazilo téměř 
300. Děkujeme všem pořadatelům, 
kteří nám pomohli s uspořádáním 
akce a také kapele Vyhoď blinkr, 
která znovu rozjela parádní show. 
V rámci kulturní činnosti se i letos 
zapojíme do organizace Pouťové 
zábavy, kdy budeme mít na starost 
sobotní zábavu. Jan Tajzler ml.

Novým trenérem polanských fotbalistů je Rastislav Beňo
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